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P R O T O K Ó Ł Nr XXXVI/2017 

z obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 30 marca 2017 roku  

w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej 

 w Blachowni przy Placu Wolności nr 2 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 18 
 00

. 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk. 

W obradach uczestniczyło 12 radnych, co stanowi 80 % ustawowego składu Rady. 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli:  

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 
Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska 

Radca Prawny - Rafał Hanusiak 
Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury – Jolanta Kwindacz 

p.o. Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym– Ludwik Madej 
Prezes Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. – Jacek Chudy   

Pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 
Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 
1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 
4. Informacje międzysesyjne. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa.  

7. Opinie Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy i Integracji 

Europejskiej. 

8. Uchwała Nr 208/XXXVI/2017 w sprawie „wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy Blachownia na lata 2017- 2021”. 

9. Uchwała Nr 209/XXXVI/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr 197/XXXIV/2017 Rady Miejskiej                  

w Blachowni z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji z budżetu Gminy Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół 

podstawowych, i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy 

Blachownia oraz trybu, i zakresu kontroli prawidłowości pobrania, i wykorzystywania dotacji.  

10. Uchwała Nr 210/XXXVI/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów           
do nowego ustroju szkolnego. 

11. Uchwała Nr 211/XXXVI/2017 w sprawie określenia rodzaju świadczeń pomocy zdrowotnej                        

dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Blachownia 
oraz warunków i sposobów ich przyznawania. 

12. Uchwała Nr 212/XXXVI/2017 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2017 
roku. 

13. Uchwała Nr 213/XXXVI/2017 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016. 

14. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
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2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji XXXV. 
5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 
8. Interpelacje i wnioski radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie „wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy Blachownia na lata 2017- 2021”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 197/XXXIV/2017 Rady Miejskiej 
w Blachowni z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych szkół podstawowych, i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 
na terenie Gminy Blachownia oraz trybu, i zakresu kontroli prawidłowości pobrania, 

i wykorzystywania dotacji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Blachownia oraz warunków 

i sposobów ich przyznawania. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2017 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 
15. Sprawy skierowane do Rady Miejskiej w Blachowni. 

16. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad 

 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady XXXVI Sesji przywitała 

radnych i wszystkich przybyłych gości. 
Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wnioskowała o zmianę porządku obrad poprzez wycofanie 

punktu 9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych położonych w Blachowni obręb geodezyjny Brzózka. 

Wniosek został przyjęty większością głosów w stosunku: 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk – przedstawiła zmieniony porządek obrad, który został 

przyjęty jednogłośnie 12 głosów „za”, 0 głosów „wstrzymuje się”, 0 głosów „przeciw”. 
Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Ad pkt. 3. 
Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk prosiła o usprawiedliwienie nieobecności na dzisiejszej sesji 

Radnego Sebastiana Cierpiała i Radnego Pawła Pydę. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech prosił o usprawiedliwienie nieobecności 
w dniu 6.03.2017r. Radnej Katarzyny Boryckiej. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecni w dniu 

27.03.2017 r. Radnego Sebastiana Cierpiała. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania prosił o usprawiedliwienie nieobecni na posiedzeniu 

Komisji w dniu 24.03.2017 r. Radnego Tomasza Czecha. 
Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji nr XXXV/2016 z dnia 27 lutego 2017 roku został przyjęty jednogłośnie 

 – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głos „wstrzymuje się”. 
Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 
Radna Beata Matuszewska (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radna Irena Popczyk (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 
i Wniosków). 

Radny Marek Kułakowski (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków).  

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 
Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przedstawiła informacje o pracy w okresie 

międzysesyjnym (informacje stanowią załącznik do protokołu). 

Informacje przygotowane przez Referaty Urzędu i Zarząd Mieniem Komunalnym stanowią również 
załączniki do protokołu.  

 

Ad pkt. 7. 
Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że poza bieżącą pracą uczestniczyła 

w posiedzeniach Rady i uroczystościach organizowanych na terenie naszej Gminy: 

1. 3 marca br. uczestniczyła w wernisażu wystawy Pana Rafała Górskiego, który odbył się 

w Miejskim Domu Kultury. 
2. 6 marca br. – uczestniczyła w spotkaniu z Panią Wicemarszałek Sejmu RP Barbarą Dolniak 

oraz Posłem Panem Pawłem Kobylińskim. 

3. 8 marca br. w Miejskim Domu Kultury odbył się koncert z okazji Dnia Kobiet pt.: „Panowie 
Paniom”, gdzie nasi Panowie zaprezentowali swoje talenty artystyczne. 

4. 9 marca br. w sali konferencyjnej OSP odbyło się Walne Zebranie Ogrodu Działkowego 

„Odlewnik”, na którym Radę Miejską reprezentowała wraz z Wiceprzewodniczącym Tomaszem 

Rećko. 
Przewodnicząca odczytała podziękowania Zarządu Ogrodu Działkowego „Odlewnik” skierowane 

do Rady Miejskiej za zaangażowanie w programie wspierającym działania rozwoju rodzinnych 

ogrodów działkowych w naszym mieście. 
5. 11 marca br. na zaproszenie Koła Gospodyń Wiejskich w Blachowni, uczestniczyła 

w uroczystości z okazji Dnia Kobiet. 

6. Również 11 marca br. w Ochotniczej Straży Pożarnej w Cisiu odbyło się walne zebranie 
sprawozdawcze. Radę Miejską na zebraniu reprezentował Pan Wiceprzewodniczący Tomasz 

Rećko oraz Pan Radny Tadeusz Borek. 

7. 17 marca br. na zaproszenie Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Ziemi Łojkowskiej brała udział 

w spotkaniu informacyjnym dotyczącym działalności stowarzyszenia oraz planowanego przez 
jedną z firm utworzenia składowiska odpadów. Spotkanie odbyło się w Szkole Podstawowej 

w Łojkach. Na spotkanie zaproszona została Pani poseł RP Lidia Burzyńska, Burmistrz 
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Blachowni, przedstawiciel Starosty Pan Marian Stępień, radni Rady Miejskiej w Blachowni 

oraz mieszkańcy. 

8. 18 marca br. uczestniczyła w walnym zebraniu sprawozdawczym Zarządu Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Blachowni. 

9. Również w tym samym dniu wraz z wiceprzewodniczącymi uczestniczyła w uroczystości z okazji 

Dnia Kobiet zorganizowanej przez Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów 
w Blachowni. 

10. 28 marca br. w Hali Widowiskowo – Sportowej w Blachowni odbył się XI Powiatowy Turniej 

Tańca Cheerleaders, podczas którego podziwiała występy utalentowanych dziewcząt. 

11. Również 28 marca br. uczestniczyła w spotkaniu pod nazwą „Porozmawiajmy o bezpieczeństwie 
– możesz mieć na nie wpływ”, które odbyło się w sali konferencyjnej OSP i zorganizowane 

zostało przez Komendanta Komisariatu Policji w Blachowni. Spotkanie poświęcone było m.in. 

propagowaniu i upowszechnianiu informacji na temat zasad funkcjonowania policjantów 
dzielnicowych, aplikacji „Moja Komenda” i możliwości nawiązania za jej pośrednictwem 

bezpośredniego kontaktu z Policją. 

12. 29 marca br. odbyło się spotkanie robocze Młodzieżowej Rady Miejskiej w Blachowni, podczas 

którego zostały poruszone m.in. tematy dotyczące zmian w Statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej 
i nadchodzących wydarzeń.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła serdeczne życzenia Sołtysom z okazji ich święta, 

które odbyło się 11 marca. 
 

Ad pkt. 8 

Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie: 

1. Naprawy wgłębień w asfalcie przy ul. 16 Stycznia (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

2. Udzielenia informacji czy została zawarta umowa o zakazie konkurencji z Kierownikiem ZMK 
(interpelacja w załączeniu do protokołu)? 

2. Radny Henryk Kania złożył interpelację w sprawie wybudowania leśnego parkingu pomiędzy 

Wręczycą Wielką a Trzepizurami, ponieważ kierowcy nie mają możliwości zatrzymania się 
w miejscu wyznaczonym do odpoczynku. Prosił o nawiązanie kontaktu w tej sprawie 

z Nadleśnictwem  

 
Radny Jacek Rogut złożył interpelacje w sprawie: 

1. Modernizacji Przedszkola nr 2 w Blachowni – zapytał czy dobudowane zostanie pomieszczenie, 

w którym będzie żłobek? W jakim czasie zostanie zakończona inwestycja (interpelacja 

w załączeniu do protokołu). 
2. Budowy kanału sanitarnego w Łojkach – zapytał czy wykonana została dokumentacja i czy 

uprawomocniła się decyzja pozwolenia na budowę (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

3. Utwardzenia ulicy Polnej w Łojkach oraz uzupełnienia ubytków w pozostałych ulicach 
(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

4. Nałożenia nakładki asfaltowej na całej długości ulicy Marynarskiej (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 

5. Zalegającego piachu w rynienkach odprowadzających wodę przy chodniku wzdłuż ul. Długiej 
w Łojkach – prosił o wystosowanie pisma w tej kwestii do Starostwa Powiatowego (interpelacja 

w załączeniu do protokołu). 

 
 

Radny Cezary Osiński złożył interpelacje w sprawie: 

1. Kanalizacji w Trzepizurach – zapytał czy będzie wykonywana kanalizacja i w jakim terminie? 
2. Remontu chodnika przy lesie komunalnym, który jest w bardzo złym stanie, drzewa są 

nieprzycięte i brakuje oświetlenia. Pytał, kto jest odpowiedzialny za ten teren? 

 

Radny Paweł Hreczański złożył interpelacje w sprawie: 
1. Interwencji w Starostwie Powiatowym o uprzątnięcia pobocza ulicy Sosnowej. 
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2. Interwencji w Miejskim Zarządzie Dróg w Częstochowie, o sprzątanie ostatniego przystanku 

linii 162, ponieważ kierowcy sprzątając samochody zaśmiecają przystanek i pobocze lasu.  

 
Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Uprzątnięcia ulicy Parkowej na wysokości „1000 latki”, ponieważ zalegają tam liście 

i śmieci. 
2. Poprawy nawierzchni ul. Partyzantów. Na wjeździe z ul. 1 Maja podczas opadów zbiera się 

bardzo dużo wody. 

3. Wykonania przejścia dla pieszych na ul. Cmentarnej w celu poprawy bezpieczeństwa. 

 

Ad pkt. 9 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Marek Kułakowski przedstawił projekt uchwały 

w sprawie „wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Blachownia 
na lata 2017- 2021”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 
projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 
Radny Cezary Osiński zapytał, kto przygotował wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy? 

p.o. Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym Ludwik Madej poinformował, że ze względu na 
krótki okres czasu, w jakim pracuje nie uczestniczył od początku w pracach nad programem. Była to 

praca zespołowa konsultowana z Referatami Urzędu Miejskiego. Jego rolą było dopilnowanie, aby 

program spełniał wszystkie wymogi formalno - prawne określone w art. 21 ustawy o ochronie 

lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy. 
 

Uchwała Nr 208/XXXVI/2017 w sprawie „wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy Blachownia na lata 2017- 2021” została podjęta jednogłośnie 12 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 10 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Marek Kułakowski przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr 197/XXXIV/2017 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 31 stycznia 

2017 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Blachownia dla 
szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych, i innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu, i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania, i wykorzystywania dotacji. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 
projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 209/XXXVI/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr 197/XXXIV/2017 Rady Miejskiej                  
w Blachowni z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

z budżetu Gminy Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych, 

i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu, 

i zakresu kontroli prawidłowości pobrania, i wykorzystywania dotacji została podjęta jednogłośnie 12 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 
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Ad pkt. 11 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Marek Kułakowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 
i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński zapytał czy Gimnazjum im. J. Korczaka zostanie wygaszone i szkoła zostaje 

zlikwidowana, i włączona pod Szkołę Podstawową Nr 1? Jaki to będzie proces i co będzie 

z nauczycielami? 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że w budynku gimnazjum w przyszłym roku 

szkolnym będą się uczyć uczniowie obecnej klasy I i klasy II.  

Do Szkoły Podstawowej Nr 1 będą uczęszczać uczniowie od klasy 1 do klasy VIII.  
Nie została podjęta decyzja, co będzie się działo z budynkiem gimnazjum. Jeszcze przez dwa lata 

realizują obowiązek nauki uczniowie, którzy obecnie uczęszczają do klasy I i II Gimnazjum.  

 
Uchwała Nr 210/XXXVI/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów           

do nowego ustroju szkolnego została podjęta jednogłośnie 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 12 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Marek Kułakowski przedstawił projekt uchwały 
w sprawie określenia rodzaju świadczeń pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Blachownia oraz warunków i sposobów ich przyznawania. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 211/XXXVI/2017 w sprawie określenia rodzaju świadczeń pomocy zdrowotnej                        

dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Blachownia  

oraz warunków i sposobów ich przyznawania została podjęta jednogłośnie 12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”.  

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 13 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Marek Kułakowski przedstawił projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2017 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 
projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
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Uchwała Nr 212/XXXVI/2017 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2017 roku została podjęta 
jednogłośnie 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”.  

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 14 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Marek Kułakowski przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Jacek Rogut zapytał ile będzie przeznaczonych środków na poszczególne drogi i jaki zakres 

prac będzie wykonywany?  
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że nie może konkretnie powiedzieć ile 

środków będzie przeznaczone na poszczególne drogi, ponieważ zostanie wykonane rozeznanie 

cenowe w tym zakresie. W pierwszej kolejności będzie dosypany tłuczeń w miejscach gdzie jest 
potrzebny. Pozostałe środki przeznaczone będą na położenie nakładki asfaltowej na części najbardziej 

zniszczone części ulicy Marynarskiej.  

Radny Jacek Rogut stwierdził, że ul. Marynarska jest w bardzo złym stanie i nakładka powinna być 
położona na całej długości ulicy. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że nie ma funduszy żeby położyć nakładkę 

na całą ulicę.  

Radny Cezary Osiński zapytał skąd w budżecie znalazły się wolne środki? 
Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska odpowiedziała, że z ubiegłego roku pozostały wolne środki 

w kwocie: 

- 347 941 zł przeznaczone na budowę ul. Skłodowskiej, Handlowej, Partyzantów 
 i Księżycowej, na które ubiegliśmy się o dofinansowanie (wkład własny). 

- 270 846 zł przeznaczone na budowę ulicy Herbskiej (wkład własny).  

- 175 tyś. zł przeznaczone na budowę ulicy Cisowej (została sfinansowana w tym roku). 

- 85 331 zł z wykonania dokumentacji na rewitalizację centrum i zbiornika. 

- 71 847 zł niewykorzystane na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomani. 

- 32 620 zł z modernizacji Przedszkola Nr 2 w Blachowni. 

- 55 630 zł z zadań zleconych – administracja. 

- 16 tyś. zł pozostało z zakup sprzętu komputerowego dla Urzędu Miejskiego 
Łącznie pozostało wolnych środków 955 250 zł.  

Radny Cezary Osiński zaproponował wykonanie oświetlenia na ul. Częstochowskiej 

- zaktualizowania projektu.  
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że aktualizacja projektu jest niemożliwa, 

musimy wykonać nowy projekt, który będzie kosztował około 250 tyś. zł.  

 
Uchwała Nr 213/XXXVI/2017 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017 została podjęta 

większością głosów w stosunku 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 
 

Ad pkt. 15 

Sprawy skierowane do Rady Miejskiej w Blachowni. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że do Rady Miejskiej w Blachowni 
wpłynęło wezwanie do usunięcia naruszenia poprzez podjęcie uchwały wyrażającej zgodę 

na wydzierżawienie Małgorzacie Olszewskiej lokalu użytkowego przy ul. Długiej 50 na okres 20 lat 

w trybie bezprzetargowym. Radni otrzymali pismo w tej sprawi oraz projekt stanowiska. 
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Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Marek Kułakowski przedstawił projekt stanowiska 

w tej kwestii.  

„Stanowisko nr 1/XXXVI/2017 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 30 marca 2017 roku w sprawie 
wezwania Małgorzaty Olszewskiej do usunięcia naruszenia poprzez podjęcie uchwały wyrażającej 

zgodę na wydzierżawienie Małgorzacie Olszewskiej lokalu użytkowego przy ul. Długiej 50 na okres 

20 lat w trybie bezprzetargowym 
Rada Miejska w Blachowni stwierdza, że nie widzi podstaw na podjęcie w/w uchwały 

Zobowiązuje jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni do poinformowania 

P.P.H.U. Olszewska Małgorzata Łojki o podjętym stanowisku wraz z uzasadnieniem. 

U ZA S A D N I E N I E 
Do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynęło wezwanie Małgorzaty Olszewskiej do usunięcia 

naruszenia poprzez podjęcie przez Radę Miejską w Blachowni uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie Małgorzacie Olszewskiej lokalu użytkowego przy ul. Długiej 50 na okres 20 lat  
w trybie bezprzetargowym. 

Rada Miejska w Blachowni wielokrotnie zajmowała stanowisko w sprawie przedmiotowego 

lokalu. Wspólnie z Małgorzatą Olszewską wypracowano nawet uchwałę wyrażającą zgodę na 

wynajęcie lokalu użytkowego przy ul. Długiej 50. Pani Małgorzata Olszewska zaskarżyła uchwałę 
do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Zatem, jeżeli uprawomocni się wyrok WSA 

w Gliwicach będzie obowiązywać uchwała Nr 71/XII/2011 z dnia 14 września 2011 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na najem na czas nieokreślony w trybie przetargowym lokalu użytkowego 
położonego w Łojkach ul. Długa 50. Małgorzata Olszewska ma prawo przystąpić do przetargu.  

Żaden przepis nie nakłada na gminę obowiązku zawarcia z Panią Małgorzatą Olszewską 

umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na okres 20 lat. 
Biorąc powyższe pod uwagę Rada Miejska w Blachowni nie widzi podstaw do podejmowania 

kolejnych uchwał w sprawie lokalu użytkowego położonego przy ul. Długiej 50.”. 

Stanowisko zostało podjęte większością głosów w stosunku 7 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 4 głosy 

„wstrzymuje się”. 
Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Rećko przedstawił skargę mieszkańca Blachowni na działanie 
Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, która wpłynęła do Rady Miejskiej w Blachowni 

(ze względu na dane wrażliwe skarga nie została odczytana w całości). 

Radny Marek Kułakowski pytał, do kogo kierowana jest skarga? 
Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że zgodnie z przepisami Kodeksu postępowania 

administracyjnego skargę na działanie kierowników jednostek organizacyjnych organem właściwym 

do rozpatrzenia jest Rada Miejska.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła wniosek, aby sprawą skargi zajęła się Komisja 
Rewizyjna. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”. 
Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że kolejną sprawą skierowaną do Rady 

Miejskiej w Blachowni jest wniosek Sołtysa Łojek dotyczący przeznaczenia nieruchomości położonej 
w Łojkach w celu utworzenia żłobka.  

Przewodnicząca w tej kwestii wystąpiła do Burmistrza Blachowni o informację czy jest możliwe 

utworzenie żłobka w tym budynku. 
Burmistrz Blachowni udzieliła pisemnej informacji, że docelowo nieruchomość przeznaczona jest 

na cele mieszkalne, które zgodne są z dotychczasową funkcją budynku (pismo w załączeniu 

do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk przedstawiła projekt stanowiska w tej sprawie. 

„STANOWISKO Nr 2/XXXVI/2017 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 30 marca 2017 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Magdaleny Maciążka Sołtysa Sołectwa Łojki dotyczącego 
przeznaczenia nieruchomości położonej w Łojkach z przeznaczeniem na utworzenie żłobka 
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Rada Miejska w Blachowni po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Magdaleny Maciążka Sołtysa Łojek 

w sprawie przeznaczenia nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów obręb Łojki k.m. 5, jako 

działka nr 449/4 o pow. 0,2868 ha położonej w Łojkach przy ul. Długiej 30 na cele utworzenia żłobka 
przekazuje do rozpatrzenia Burmistrzowi Blachowni zgodnie z kompetencjami.  

 Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni do 

poinformowania wnioskodawcy o podjętym stanowisku i o przekazaniu wniosku do właściwego 
organu.”. 

Stanowisko zostało przyjęte większością głosów w stosunku 7 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

5 głosów „wstrzymuje się”. 
Na Sali obecnych 12 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk przedstawiła wniosek Kupców Targowiska „Mój Rynek” 

w sprawie obniżenia opłat targowych (wniosek w załączeniu do protokołu). 
 

W dyskusji nad wnioskiem udział wzięli: 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk zaproponowała, aby Rada zapoznała się z kosztami 
funkcjonowania ryneczku. Kalkulacjami przygotowanymi przez Zarząd Mieniem Komunalnym.   

Radny Marek Kułakowski uważa, że jest to przedwczesne, powinniśmy zaczekać do jesieni. 

Wówczas będzie porównanie okresu zimowego i letniego. W okresie wiosennym i letnim będzie 

więcej osób handlujących i klientów. 
Wiceprzewodniczący Radny Tomasz uważa, że targowisko nie utrzyma się, jeżeli zacznie przynosić 

straty. 

Radny Cezary Osiński stwierdził, że sprawozdanie wykaże czy targowisko przynosi straty czy zyski. 
Można porównać koszty utrzymania starego targowiska i nowego.  

Jaki będzie program naprawczy Gminy, jeżeli będą straty? 

Wiceprzewodniczący Radny Tomasz Rećko uważa, że są to dwa różne obiekty, nie widzi metodyki 
porównania.  

Radna Małgorzata Bernat stwierdziła, że koszty utrzymania ryneczku są wyższe w okresie 

zimowym, ponieważ dochodzą koszty ogrzewania i oświetlenia. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że stawki opłat targowych zostały ustalone 
uchwałą Rady Miejskiej. Stawki ustalane są wcześniej, ponieważ ich wysokość jest potrzebna 

do konstruowania budżetu.  

Na targowisku przybywa handlujących, ryneczek cieszy się dużym powodzeniem. 
Nie rozumie jak można wprowadzać program naprawczy skoro stawki są podjęte uchwałą. Przed 

podjęciem uchwały była przedstawiona przez kierownika ZMK kalkulacja kosztów. Było to na 

granicy opłacalności. Jeżeli obniżymy opłaty to targowisko będzie przynosiło straty. Koszty ryneczku 

dla Gminy mogą się zwiększyć ze względu na koniczność wybudowania parkingu.  
Radny Cezary Osiński zapytał, jaka była promocja ryneczku? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że było otwarcie, audycje w radiu. 

Nie spotkała się ze stronty handlujących z inicjatywą reklamy i nie poprosili o wsparcie. Wyraziła 
chęć włączenia się w taką inicjatywę.   

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że obłożenie ryneczku w piątki i soboty jest 

duże. Chodzi o zachęcenie sprzedawców do handlu w pozostałe dni tygodnia.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła wniosek „Rada Miejska w Blachowni prosi 

o kalkulację kosztów i opinię Zarządcy Ryneczku.”. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie „za” 12 głosów, 0 głosów „wstrzymuje się”. 0 głosów 
„przeciw’. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 
Radny Marek Kułakowski złożył wniosek „Rada Miejska w Blachowni zajmie się sprawami 

Ryneczku we wrześniu.”. 

Wniosek został przyjęty większością głosów „za” 8 głosów, 3 głosy „wstrzymuje się”. 1 głos 
„przeciw’. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 
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Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk przedstawiła pisma wpływające do Rady Miejskiej 

w Blachowni: 
1. Pismo Burmistrza Blachowni kierowane do Prezesa Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju 

Ziemi Łojkowskiej. 

2. Decyzję Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego o umorzenie postepowania nadzorczego 
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

3. Pismo Polskiego Związku Działkowców. 

4. Uchwałę Rady Miejskiej w: Czeladzi, Rybniku i Sosnowcu w sprawie poprawy jakości 

powietrza. 

 

Ad pkt. 16 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje 
radnych. 

 

Radnemu Henrykowi Kani w sprawie wybudowania leśnego parkingu pomiędzy Wręczycą Wielką 

a Trzepizurami odpowiedziała, że planowana jest przebudowa drogi wojewódzkiej, przy której 
uwzględniono parkingi. Niemniej jednak wystosuje pismo w tej sprawie do Nadleśnictwa. 

 

Radnemu Jackowi Rogutowi w sprawie: 
1. Położenia na całej długości ulicy Marynarskiej nakładki asfaltowej wyjaśniła, że środki budżetowe 

Gminy nie pozwalają na przeznaczenie pieniędzy na cały remont ulicy.  

2. Remontu ulicy Polnej odpowiedziała, że w części ulica zostanie wyrównana i poprawiona. 
3. Zalegającego piachu w rynienkach odprowadzających wodę przy chodniku wzdłuż ul. Długiej 

poinformowała, że w tej kwestii zostanie wystosowane pismo do Starostwa Powiatowego 

w Częstochowie. 

4. Budowy żłobka przy Przedszkolu Nr 2 w Blachowni odpowiedziała, że w I etapie Modernizacji 
Przedszkola nr 2 w Blachowni nie planowano budowy żłobka. Może w przyszłorocznym budżecie 

znajdą się środki na przygotowanie dokumentacji projektowej.  

5. Budowy kanału sanitarnego w Łojkach poinformowała, że dokumentacja projektowa została 
zakończona, czekamy na decyzję pozwolenia na budowę. Kiedy zostanie wybudowany kanał 

sanitarny trudno odpowiedzieć. Kanalizacja w Łojkach rozpocznie się w najbliższym czasie. 

Gmina Blachownia przygotowuje się do złożenia wniosku do programu ochrona i środowisko 
za pomocą, którego będzie mieli możliwość pozyskania środków zewnętrznych. Gmina 

z własnego budżetu nie jest w stanie wykonać zadania, ponieważ są to bardzo wysokie koszty  

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie: 

1. Naprawy wgłębień w asfalcie przy ul. 16 Stycznia poinformowała, że pracownicy sprawdzą 

w terenie stan drogi, jeżeli będzie konieczność ubytki zostaną uzupełnione. 

2. Umowy o zakazie konkurencji odpowiedziała, że została zawarta i warunkowała po ustaniu 
zatrudnienia wypłatę 50 % wynagrodzenia przez okres 3 lat. Z innymi umowami o zakazie 

konkurencji się nie spotkała. Z umowy wynika, ze pracownik mógł w okresie zatrudnienia 

zawierać umowy z innymi firmami, a po zakończeniu zatrudnienia nie mógł tego robić.  

Skarbnik Gminy nie była poinformowana o zawarciu umowy w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej nie ma założonych środków. Umowa została zawarta w 2013 roku. 

 

Radny Jacek Rogut nawiązał do odpowiedzi Pani Burmistrz w sprawie kanału sanitarnego zapytał 
czy dokumentacja projektowa jest uzgodniona? Pani Burmistrz odpowiedziała, że brakuje uzgodnienia 

z GDDKIA, pozostałe są. Radny prosi o odpowiedź pisemną.  

 

Ad pkt. 17 

Wolne wnioski. 

Wiceprzewodniczący Radny Paweł Hreczański złożył podziękowania za udział w zebraniu 

z mieszkańcami w Ostrowach.  
 

Sołtys Łojek Magdalena Maciążka za udział w spotkaniu w dniu 17. 03. 2017 r. w Łojkach. 



11 

 

Ponadto prosiła o zwiększenie kursów autobusu 22 do Łojek w godzinach porannych i godzinach 

szczytu. 

 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że Gmina wystąpiła do Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Komunikacji o zwiększenie ilości kursów. Przeprowadzana jest analiza możliwości 

przedłużenia linii 22 do centrum Blachowni. Chcemy umożliwić mieszkańcom Blachowni dojazd 
MPK do Częstochowy, wiąże się to z środkami finansowymi. 

 

Sołtys Sołectwa Stara Gorzelnia Krzysztof Ściubidło złożył podziękowania za posprzątanie rowów. 

Ponadto prosił o spowodowanie zwiększenia patroli Policji na terenie Gorzelni, ponieważ w ostatnim 
czasie skradziono przęsła ogrodzenia na placu zabaw.  

 

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski prosił radnych i sołtysów o pomoc w rozpowszechnieniu 
ankiet dotyczących wymiany starych pieców centralnego ogrzewania i instalacji odnawialnych źródeł 

energii, wśród mieszkańców domów jednorodzinnych. Wyjaśnił, że ankieta będzie informacją dla 

Gminy o zasięgu potrzeb w tej kwestii. W następnym etapie będą spotkania informacyjne dla 

mieszkańców.  

 

Mieszkanka Łojek prosiła o naprawę ulicy Marynarskiej. Droga jest w bardzo złym stanie 

technicznym. Dokonane naprawy zamiast polepszyć pogorszyły stan bezpieczeństwa na ulicy.  
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że na drodze wykonano doraźne naprawy. Na 

dzisiejszej sesji została podjęta uchwała o przekazaniu środków na remont ulicy. Zostanie położona 

nakładka asfaltowa na najbardziej zniszczonej części. W dniu jutrzejszym pracownicy interwencyjni 
usuną frez, który zagraża bezpieczeństwu. 

 

Mieszkaniec Łojek zapytał, kiedy zostanie rozwiązany problem Ośrodka Zdrowia w Łojkach? 

Mieszkańcy obawiają się, że zostaną bez opieki medycznej. 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że ze swej strony wykazuje dobrą wolę 

załatwienia sprawy. Było wiele propozycji rozwiązania problemu. Burmistrz przygotował uchwałę, 

która umożliwiała dzierżawę lokalu na okres 15 lat. Na sesji uchwała została zmieniona na okres 5 lat. 
PPHU Małgorzata Olszewska zaskarżyło uchwałę do WSA, który uchylił uchwałę, a następnie złożyło 

kasację.  

Najważniejsze dla Burmistrza jest zapewnienie opieki medycznej mieszkańcom Łojek z tego powodu 
nie wykonuje eksmisji.  

PPHU Małgorzata Olszewska wnioskowało o podjęcie uchwały o wydzierżawienie lokalu na okres 

20 lat (o równe traktowanie z Ośrodkiem BLAMED). Ośrodek był tworzony od podstaw, obecni 

płacony jest podwójny czynsz. Umowy na pięć lat nie podpisze, ponieważ nie można skorzystać 
z funduszy unijnych na zakup sprzętu medycznego. 

 

Ad pkt. 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady zamknęła XXXVI sesję Rady 

Miejskiej w Blachowni. 

 

Protokołowała       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik        Edyta Mandryk 


